
 

 

 

ÅRSMELDING 2016 
2016 var prega av store prosjekt som Agresso-oppgradering, ePhorte-oppgradering, nytt 
kart-system (QMS), og fullføring av Gerica-prosjektet med Mobil Pleie. I tillegg har det 
gjennom heile året vore jobba med omorganiseringa av SSIKT, som kal munne ut i at SSIKT 
vert eit reint §27 samarbeid etter Kommunelova med ei samling/tilsetting av alle it-folk i 
SSIKT. 

Driftssenteret har pr des. 2016 4 årsverk beståande av 2 halve og 3 heile stillingar:  

Leiar 50%, konsulent 50%, konsulent 100% og 2 Prosjektleiarar 100%. I tillegg er det eit 
frikjøp innanfor Gerica og meldingsutveksling på 40%, og eit liknande frikjøp innanfor 
Arkiv/WEB på 20%. Samstundes har prosjektleiaren for Sikker Sone  vore frikjøpt frå oss til 
NHN/Orkidè-samarbeidet i 20% stilling. 

2016 var året der datasenteret vart, i den grad det går an å bruke eit slikt uttrykk i IT-bransjen 
– ferdigstilt. Det vart gjort eit stort løft på tryggleiksfronten, der vi endeleg fekk på plass eit 
ekstra sett med brannmurar så vi no er beskytta mot kritiske maskinvarefeil. Som ein del av 
same løysing er det no også etablert fellesløysing for antivirus, noko som allereie er teke i 
bruk på om lag 1 000 PCar rundt om i regionen. 

Eit anna stort løft dette året var at alle databaser vart flytta over til eit nytt, fysisk 
databasecluster. Databasene er kronjuvelane våre – det er her det aller meste av faktiske 
data som vert produsert er lagra. Med denne omlegginga opplev vi no at fagsystema går 
merkbart raskare, og vi er også her no beskytta mot kritiske maskinvarefeil; dersom den 
aktive databaseserveren går ned, vil den passive ta over umiddelbart. Relatert til dette har 
her også våre eit stort prosjekt knytt til kartdata, der desse er flytta i frå gamle filstrukturar og 
inn i den nye løysinga. 

Vi fekk også på plass ein felles standard for trådlause nettverk (WiFi), slik at tilsette, elevar, 
politikarar og gjestar kan vere på nett på alle bygg i alle kommunar utan å gjera noko ekstra 
for det. Felles infrastruktur – kontrollerar for styring av radiobaser samt serverar for 
godkjenning av brukarar og overvaking av infrastrukturen – er også etablert, og dei fleste 
kommunane har flytta sine trådlause baser inn i denne infrastrukturen. 

Alle medlemskommunane sit på særs gamle telefonsystem som er dyre i teknisk drift, 
tidkrevande å administrere, og ikkje minst fører det til kjempehøge linjekostnader, i og med at 
kvart bygg gjerne har eigne linjer i frå Telenor. Vi har lenge snakka om å nytte kommunane 
sine eksisterande datanett til telefoni, og i 2016 vart det etablert felles IP-telefoniløysing i 
driftssenteret. Vi forventar utrulling i bølger i løpet av 2017, og dette vil også gi andre fordelar 
innan samhandlingsfeltet som chat og videokonferanse. 

Generelt sett vart det gjort mykje arbeid rundt etablering av fellessystem for styring og 
overvaking. I tillegg til systema som allereie var etablerte, som gjekk mest på infrastruktur, er 
det no etablert felles system for overvaking og styring av PC-ar, system for overvaking og 



styring av mobiltelefonar og nettbrett, og system for handtering av brukarstøttehenvendingar, 
såkalla «helpdesk». 

 

 

Strategigruppa 

Strategigruppa skal lage strategi og kome med planar og oppgåver til driftssenteret (bestillar-
funksjon). Dette fungerer framleis ikkje optimalt og rådmannsgruppa har i samband med 
omorganiseringsprosessen bestemt at Strategigruppa må revitaliserast og få eit klarare 
mandat. Dette mandatet må kommuniserast til alle tilsette på ein betre måte enn vi har greitt 
til no.  Samansetninga av strategigruppa treng ei forankring høgre opp i linja for å oppnå 
dette.  Gruppa må få ei samansetning som speglar heile organisasjonen og må ha god 
forankring og autoritet inn i kvar kommune. 

SSIKT har vore fast på agendaen til rådmannsgruppemøta gjennom 2016 og dette har vore 
særs nyttig. 

 

Omorganisering av SSIKT 

Etter oppdrag frå rådmannsgruppa er det i 2016 arbeidd med å sjå på den framtidig 
organisering av IKT funksjonen for dei sju kommunane. 

Arbeidsgruppa er peika ut av rådmannsgruppa og satt saman av:  

Guttorm Rimstad, Vanylven kommune 
Per Erik Akerjordet, SSIKT 
Guro Norunn Gausemel, Herøy Kommune  
Bjørn Ander Heggen, Ørsta kommune 
Verner Larsen, Strategigruppa  
I tillegg er det peika ut ein representant frå dei hovudtillitsvalte i dei sju kommunen 
Endre Johan Ose, Fagforbundet / Hareid kommune  
 

Noverande organisering er delt mellom eit vertskommunesamarbeid etter kommunelova § 
28, som omfattar driftssenteret for SSIKT og eit  samarbeid etter § 27 for resten av IKT 
samarbeidet. Til grunn for § 27 samarbeidet ligg det utarbeidd vedtekter som 
samarbeidskommunane har slutta seg til. 

 

Den nye anbefalt modellen frå arbeidsgruppa støtter seg på anbefalingar frå KS om 
interkommunale IKT samarbeid.  

KS si anbefaling er klar, ved etablering av eit samarbeid bør organisasjonsforma 
være eit interkommunalt samarbeid etter kommunelova § 27 med eit styre som er sett 
saman av rådmenn. Konklusjonen om at rådmenn må sitte i styret vert grunngitt med 
at «Framtida sitt IKT-samarbeid strategisk avgjerdsmynde i styringa, koordinering ut 
frå eit heilskapssyn på kommuneorganisasjon og lokalsamfunn og at den kommunale 
leiinga har god innsikt i den teknologiske utvikling.  
 



Prosjektgruppa vil rå til at dette vert lagt til grunn i den vidare organiseringa og at § 28 
samarbeidet (vertskommunesamarbeidet) vert avvikla. Driftssenteret ved SSIKT vert lagt inn 
under § 27 samarbeidet. Styret får dermed eit ansvar for den totale utviklinga av IKT 
funksjonane for alle samarbeidskommunane på driftssida og på strategi og utvikling.  

 

Arbeidsgruppa har lagt fram to dokument til rådmannsgruppa: 

- SSIKT organisering 
- Tenestebeskrivelse og SLA SSIKT 

Desse dokumenta vart handsama i rådmannsgruppemøte den 10.06.2016 og følgande 
vedtak vart fatta: 

2.2 Organisering av IKT-samarbeidet for Søre Sunnmøre 

Guttorm orienterte om forslag til SLA (teneste-/leveranseavtale) som omhandlar 
tenester som driftssenteret skal yte til kommunane. Verner orienterte om forslaget til 
organisering av IKT-samarbeidet. 

Framlegg til konklusjon frå strategigruppa: 

Rådmannsgruppa godkjenner tenestebeskrivelse /  SLA SSIKT datert ** og legg den 
til grunn for vidare arbeid med organisering og drifta av SSIKT. 

Rådmannsgruppa sluttar seg til notat frå prosjektgruppa om organisering av SSIKT 
datert 20160606. Det skal arbeidast vidare med prosessen etter framdriftsplanen i 
punkt 5.  

Konklusjon: 

Rådmannsgruppa sluttar seg til tilrådinga frå strategigruppa. 

Rådmannsgruppa ber om at det vert laga utkast til utlysingstekst for dagleg leiar. Det 
vert teke sikte på utlysing etter ferien med atterhald om politisk godkjenning. 

Rådmennene i Volda og Ørsta vil gjennomføre eit arbeidsmøte med IKT-
konsulentane i desse kommunane saman med Guttorm Rimstad for å avklare 
praktiske problemstillingar knytt til Volda og Ørsta. 

 

Guttorm Rimstad er tilsett som dagleg leiar for SSIKT frå 01.01.2017 og det vidare arbeidet 
med organiseringa held fram frå nyttår. 

 
 
 
 
Agresso 
 
SSIKT inngjekk i 2015 kontrakt med Evry om å flytte Ørsta og Volda sin Agresso-installasjon 
over på serveren til dei fem andre kommunane, og såleis samle alle firma på felles database 
på Hareid. I tillegg inngjekk dei sju kommunane i samarbeidet avtale om å oppgradere 
Agresso til nyaste versjon, Milestone 5. Bakgrunnen for oppgraderinga var at Unit4 varsla 



desupport av versjon 5.5.3 etter 31.10.2016. I og med at dette var gjeldande Agresso-versjon 
i våre kommunar, vart det bestemt å køyre felles oppgradering til nyaste versjon. Hausten 
2015 vart det tilsett prosjektleiar og systemansvarleg for Agresso, som har følgt opp 
prosjektet frå oppstart til avsluttande fase i 2016.  
 
I samband med at Ørsta og Volda skulle flyttast over til SSIKT sin Agresso-installasjon, måtte 
Sande kommune endre firmakode i Agresso. Grunnen for dette var at Volda og Sande begge 
brukte firmakode EK. Evry satte opp eit testmiljø der alle kommunane fekk teste endringane 
som vart gjort før endeleg produksjonssetting.  
 
Prosjektet var inndelt i seks faser: 

1. testsamanslåing av databaser og endring av firmakode i testmiljø   
2. kundetest utført av sju kommuner 
3. testoppgradering 
4. kundetest i sju kommuner 
5. produksjonssetting av begge delprosjekt 
6. gevinstrealisering 

 
Fase 1 til 5 vart fullført i løpet av 2016, utan dei store overraskingane. Det var litt utfordrande 
å få alle kommunane til setje av nok tid til å utføre tilstrekkeleg testing i testmiljøet, og nokre 
konsekvensar av dette viste seg igjen etter produksjonssetting. Evry har respondert raskt på 
utfordringar som har oppstått undervegs, og feil og manglar har blitt retta fortløpande. 
 
Fase 6 av prosjektet går på å utnytte samanslåinga til å oppnå gevinstrealisering for alle 
kommunane. Denne delen av prosjektet vart starta opp i slutten av 2016 og vil halde fram 
også i 2017. Målet er å standardisere mest mogleg, slik at oppsett og rapportvariantar vert 
mest mogleg likt for alle firma. Det blir satt fokus på at eksisterande modular vert satt opp for 
bruk i alle kommunar, og målet blir å nyttiggjere seg mest mogleg av den funksjonaliteten 
som ligg tilgjengeleg i Agresso. Eventuelle nye modular vil bli vurdert på tvers av 
kommunane og eventuelle innkjøp vil basere seg på reelle behov eller ynskje om 
effektivisering. Systemansvarleg vil ha mest fokus på dette i tida som kjem. 
 
I 2016 har systemansvarleg for Agresso også hatt fokus på å koordinere innmeldingar av feil 
og sile desse før eventuell vidareformidling til leverandør (Evry). Mange av sakene som før 
gjekk til brukarstøtte har ein no klart å løyse lokalt. Dette har igjen gitt behov for å 
reforhandle eksisterande brukerstøtteavtale, i håp om å bli mindre avhengige av 
leverandørhjelp og auke kompetansen lokalt via samhandling og felles kursing.  
 
Økonomi 
 
Agresso-prosjektet hadde ei investeringsramme frå 2015 på kr 1 456 730, samla for dei sju 
kommunane. I 2015 vart det brukt 447 505 kr og restramme for 2016 vart såleis kr 
1 009 225. I 2016 vart det brukt kr 1 453 270. Prosjektet enda såleis med ei overskriding på 
444 045 kr. Grunnen til dette er at vi valde å innføre Multikanal for distribusjon av utgåande 
faktura. Investeringssummen for dette kom på 221 000 kr. Det vart også uføresette 
kostnadar knytt til at Ørsta og Volda hadde ulik oppbygging på prosjektbegrepet, som måtte 
tilpassast slik dei fem andre kommunane hadde dette oppbygt. Innsparingar på andre 
prosjekt i regi av SSIKT, gjer at investeringsrekneskapen for SSIKT samla sett likevel går 
balanse ved årsslutt. 
 



 

Sak/Arkiv - ePhorte 
Helga Bøe-Grimstad er koordinator i gruppa.  

Arbeidsfelt til koordinatoren: 
• innkalling til møte 
• referat frå møte 
• kommunikasjon mot leverandørar av skjema, digital post o.l. 
• overordna korrespondanse mot Evry 
• hjelp til andre kommuner (teknisk) 

 
Vi har hatt 2 interne prosjekt i tillegg til vanlege møter. Det er: 

1. ROS-analyse for fullelektronisk arkiv 
o Det vart sett ned ei eiga gruppe: Inger-Johanne Johnsen, Hilde Skinnes og 

Helga Bøe-Grimstad. Rutinen vart lagt fram for arkivgruppa og er å finne i sak 
2016/1209 JP 2 

o Som vedlegg til den ligg ROS-analyse for bruk av digital postkasse til 
innbyggjarane (utført av same gruppe som over) 

2. Internkontroll SvarUt via sak/arkivsystem 
o Det vart sett ned ei eiga gruppe: Kathrine Husø Johansen, Perny Brekke, May 

Britt Brenne, Sile Ekroll Riborg og Helga Bøe-Grimstad. Rutinen vart lagt fram 
for arkivgruppa og er å finne i sak 2016/1209 JP 1 

 
I tillegg til møta kring desse prosjekta har arkivgruppa hatt 9 møter, der eine møte var eit 
reint arbeidsmøte for gjennomgang av malar og felles  oppbygging av venstre meny i 
ePhorte. 
 
Saker vi har jobba med i år: 

• SvarUt 
• ePhorte 5 
• Noark5/SvarUt og fagsystem 
• Skylagring 
• eInnsyn avansert 

 
Ei eiga gruppe beståande av Guttorm Rimstad, Odd Arild Djupvik og Helga Bøe-Grimstad 
her jobba med oppgradering av ephorte4 til ePhorte5. Dette har vore ein omfattande prosess 
som tok til med oppstartsmøte 22.04.16 og som skulle vere avslutta til sommaren 2016. 
Prosjektet var ikkje i mål ved slutten av 2016. Dette er eit prosjekt som har kravd mykje av 
koordinator i gruppa og også dei andre medlemmane i gruppa. Eg reknar med prosjektleiar 
Guttorm Rimstad delar meir informasjon om sjølve prosjektet. 
 

 
Innbyggarportal/Intranett 
 
Helga Bøe-Grimstad er koordinator i gruppa.  
Arbeidsfelt til koordinatoren: 

• innkalling til møte 
• referat frå møte 
• kommunikasjon mot leverandørar av skjema, digital post o.l. 
• overordna korrespondanse mot Acos 



• hjelp til andre kommuner (teknisk) 
 
Webgruppa har hatt 5 møter i løpet av 2016. Eit av desse var statusmøte med Acos der vi 
fekk ta opp utfordringar vi har med portalen og der dei gjekk gjennom litt tips og triks som dei 
syns er viktig for oss å vite. 
Fleirtalet i webgruppa ynskjer at kommunane skal vere mest muleg lik og at tilbod frå 
eksterne vert etterspurt samla.  
Viktige saker det vart jobba med: 

• Vi har fått på plass tilbakemeldingsfunksjon som kan nyttast av dei som er inne på 
sida og ikkje finn det dei var på leit etter eller som syns sida er bra 

• Chatfunksjon – Ørsta har testa litt i forhold bruk av dette, vi har fått tilbod frå 
leverandør 

• Dei kommunane som ikkje har laga eigen tenestemeny har fått det på plass og LOS 
menyen er deaktivert  

• Oppgradering til ny arbeidsbenk, samtale med leverandør og tilbod på dette 
 

 
 
 

Gerica og eLink 
Januar 2016 vart felles databaseprosjekt avslutta i høve til leverandør, og våren 2016 
vart evaluering og sluttrapport ferdigstilt og sendt kommunar for politisk handsaming, 
samt til fylkesmann ved ferdigstilt prosjekt. Det er fast fagressurs ved SSIKT for 
pasientjournalsystema. 

Våren vart nytta til å etablere skriftlege rutinar, kurs og opplæring, samt etablere 
driftsgruppe for Gerica systembrukarar, slik at innspel om endringar, behov og bruk 
sikrar alle kommunar, og at vegen vidare vert avklart i dialog med alle.  

Gerica plassadministrasjon vart teke i april. Innspelet om behov for modulen var teke 
opp via ordinære kanalar og vedteke i budsjett 2016. To kommunar trekte seg ved 
oppstart. Dei kommunar som har gjennomført grundig opplæring rapporterer tilbake 
at det har stor verdi i høve til logistikk og tildeling av institusjonsplassar, oversikt 
ventelister og reduserer liggedøgn i sjukehus.  

Mobil pleie vart breidda i løpet av året til nye tilsettegrupper, slik som heimehjelp, 
psykiatri, kreftkoordinator og fysioterapeutar, samt i enkelte større bustadkompleks. 
Det å ha journalen « i lomma» gir betre kvalitet på tenester og journalkvalitet, større 
grad av pasientretta tid, og enklare pasient og personallogistikk.  

I 2016 passerte 191.197 elektroniske meldingar, med få feil og lite nedetid. 
Kommunal psykolog ( Herøy og Ørsta), samt kreftkoordinatorar, psykiatritenesta og 
ergo og fysioterapeutar byrja også med elektroniske meldingar. Vi samhandlar no 
med mange sjukehus, alle legekontor på søre, nokre private, samt med NAV, og via 
NHN får vi henta inn inntektsopplysningar og folkeregisterinfo. Dette sparer timar i 
arbeid kvar dag og gjer at vi kan gi betre tenester, til fleire, med same personell.   



Haust 2016 byrja førebuing til fakturagrunnlag over til Agresso. Oppstart januar 2017. 
I samband med dette vart det gjennomført kurs for sakshandsamarar i Gerica i nokre 
kommunar. Dei øvrige får slik undervising vinter/ vår  2017.   

 

 

HsPro og Vismalink 
Dataprogram og meldingstenar for helsestasjonane i Hareid, Ulstein, Vanylven, 
Volda og Ørsta. Også dette året bar preg av feil og manglande funksjonar, særleg i 
høve eMeldingar. I mars fekk vi hjelp frå Hemit og leverandør og fekk på plass 
korrekte sertifikat og handtering av elektroniske kvitteringar. Dette gav sjukehusa 
tryggleik på at meldingane vart levert korrekt til helsestasjonane og HF kunne stoppe 
parallell utsending av papir.  

Jordmortenesta og psykolog ( Volda) tok i bruk mottak av eMeldingar vår 2016 og i 
desember byrja test av dialogmelding på nyfødde barn. Våren 2017 skal tovegs 
kommunikasjon endeleg etablerast, 5 år på etterskot. 

Helsestasjonsgruppa treng meir kunnskap om funksjonar i eige program og oppsett. 
Våren 2017 er det planlagt kurs for fagressurs ved SSIKT og faggruppa, for å 
etablere samstemming i bruk og tilgongar, handtering av eMeldingar, drift og 
forvaltning.  

 

 

Familia – Velferd/Socio 
Felles barnevernkontor for 4 kommunar vart vedteke i 2013. Hareid, Ulstein, Volda og Ørsta 
vart samde om å etablere eit felles samlokalisert barnevernkontor i Volda med Volda som 
vertskommune. Frå driftsenteret sin ståstad så verkar det som at samarbeidet har gått seg til 
og fungerer bra. Applikasjonsleveringa av Familia har vore på plass lenge og Familia-
databasene for alle deltakarkommunane er samanslått og ligg i driftssenteret. Dette  gjeld 
også for dei kommunane som ikkje er med i samarbeidet.  

 

Sikker print (SafeCom) 
Utrullinga av sikker print (SafeCom) gikk sin gang også i 2016, om enn ikkje i det tempoet ein 
kunne ynskje. Kommunane har skrive ny rammeavtale om print/kopi med Sharp (gjennom 
innkjøpssamarbeidet med Ålesund kommune). Det har vore noko misnøye med prosessen 
rundt dette. Ny leverandør fører uansett til litt nye løysingar og litt anna funksjonalitet for 
brukarane og dette har vore med å seinka tempoet på overgang til sikker print. 

 

To-faktor autentisering  



Løysinga er i si heilheit installert og drifta frå driftssenteret og gir brukarane mogleheit til å 
koble seg opp til sitt lokale skrivebord via Internett. Pr. i dag er det om lag 700 som nyttar 
seg av ordninga og tilbakemeldingane er gode. 

All ekstern pålogging til citrix-miljøet i SSIKT skal no skje på denne måten, også for 
konsulentar som er inne og skal gjere oppgraderingar/patching av applikasjonar i 
driftsenteret..  

 

Sharepoint 
Sharepoint-løysinga har ikkje blitt vidareutvikla utanfor IT-miljøet foreløpig. Målet er at denne 
skal få ein utvida bruk i 2017 

 

Felles AD (Active Directory=katalog) 
Prosjektet er nesten i mål og 12 000 brukarar er migrert inn frå kommunale domener til 
fellesdomenet ssikt.no. Dei fleste av kommunane har gjennomført arbeidet med å tilpasse 
eigen AD til migreringa. Dette er har vore omfattande arbeid for IT-avdelingane, og det er 
gjort ein god innsats med dette i 2016. Det som står igjen er elevar i nokre av kommunane, 
og når dette er migrert vil vi ha ein felles AD med om lag 14 000 brukarar. 

Eg tek med nokre viktige begrep for dei ikkje-datakyndige: 

Kva Kvifor Kven brukar 
Fysiske serverar Uansett kor mykje skyteknologi ein nyttar, 

kjem du til slutt ned på eit fysisk lag. Dette er 
datamaskinene som faktisk gjer alle 
kalkulasjonane i driftssenteret. 

(intern) 

Lagringsløysing (SAN) Alle data vert til sjuande og sist lagra her. (intern) 
Autentiseringstenester 
(RADIUS) 

Påloggingshandsaming på ytstyr som ikkje 
støttar AD, t.d. nettverksutstyr. 

HA, UL 

Sertifikattenester (CA) Intern utsteding av SSL-sertifikat for 
kryptering av interntrafikk. 

(intern) 

Databaser Lagring av data frå ymse system. Ei 
database per sone (standard, sikker, rot). 

Alle (i større og 
mindre grad) 

Katalogtenester (AD) Ein, felles katalog med alle ressursar i er ein 
av grunnsteinane i eit kvart, stort nettverk. 

Alle (i større og 
mindre grad) 

Namnetenester (DNS) Oversetjing frå namn til IP-adresse. Alle (vert tatt i 
bruk etter kvart 
som PC-ar vert 
migrert til 
SSIKT). 

Utrulling av 
operativsystem 

Enkel reinstallasjon av operativsystem 
(Windows) over nettverk. 

HA, HE, UL 

IP-adresseringstenester 
(DHCP) 

Automatisk utdeling av IP-adresser i så store 
nett er heilt essensielt. 

HA, HE, SA, UL, 
VA 

Utskriftstenester Alle skrivarar, både vanlege og dei som har 
«sikker print», har ein kø i driftssenteret der 
utskrifsjobbar kan sendast til. 

Alle (i større og 
mindre grad) 

Hjelp-til-sjølvhjelp 
(Heimkok) 

Mange oppgåver kan automatiserast eller 
delegerast vekk frå IT og ut til fagetatane. 

Alle (i større og 
mindre grad) 



Windows Update-
tenester 

Intern teneste for utrulling av Windows 
Updates. Gir større kontroll enn henting 
direkte frå Internett. 

Alle (vert tatt i 
bruk etter kvart 
som PC-ar vert 
migrert til 
SSIKT). 

Filtenester Lagring av filer. Eit cluster per sone 
(standard, sikker, elev). 

HA, HE, SA, UL 

E-postsystem 
(Exchange) 

E-post, kalender m.m. Alle som er 
migrert. 

 

I tillegg er nettverket (svitsjing, ruting, brannmur) i datasenteret totalt redesigna og bygt opp 
på nytt med nytt utstyr. Her har vi tenkt heilt nytt kontra det som er «normalen» i kommunal 
samanheng, og andre IKT-samarbeid har allereie vist stor interesse for våre modellar. Vi ser 
også at det nye opplegget gir oss ei heilt anna grad av tryggleik og kontroll, men dette vil 
ikkje slå ut for fullt før medlemskommunane tek i bruk SSIKT sin Internettaksess. 

Applikasjonsleveranse 
Heilt sidan SSIKT byrja å levere tenester, har det blitt gjort i form av publiserte applikasjonar 
frå ei Citrix-løysing. I 2014 vart denne løysinga, som var aldrande, byta ut med ei topp 
moderne Citrix XenDesktop-løysing. I den nye løysinga er heile infrastrukturen for levering av 
applikasjonar samla i eitt system, og vi har også tatt i bruk ein del ny teknologi. Mellom anna 
er SSIKT blant dei første i verda til å setje system med delbare grafikkort (fleire brukarar 
delar eitt grafikkort i vertsmaskina) i produksjon. 

Kartsystem 
Nytt kartsystem (QMS) for alle kommunane vart oppstarta i 2016 og var ved årsskiftet for det 
meste gjennomført utan problemer innanfor kostnadsrammene. Alle kartdata er no plassert i 
driftsenteret saman med applikasjonane som nyttar desse data i desse basane. 

Mindre fagsystem 
Dei fleste av dei mindre fagsystema (t.d. barnehageopptak, PPT, flyktning etc)  . 

Kommunespesifikke tenester 
Enkelte tenester fins berre i ei av medlemskommunane, og krev eigne serverar. Til dette 
tilbyr no SSIKT «kommunale» tenarar, etter behov, i driftssenteret. Dette er tenarar som 
køyrer på driftssenteret sin maskinvare, men som lokal IT i kommunane driftar i si heilheit 
intil vidare. 

Interne eigenutvikla program (Heimkok). 
Dei fleste større driftsorganisasjonar lagar eigne, spesialtilpassa forsystem, og SSIKT er 
ikkje noko unntak. Vårt går under namnet «Heimkok Modular Web Framework» (SSIKT har 
ikkje marknadsføringsavdeling som kan kome opp med fjonge namn), og det er eit system 
for automatisering av arbeidsflyt. Det gir følgande store gevinstar: 

• Automatisering av daglege rutiner for IT-personell. Døme: når ein skal opprette ein ny 
brukar, må ein gjerne først opprette brukaren, opprette personlege mapper, sette 
filrettigheiter etc. Det er fort 20 klikk, og store rom for feil. Med Heimkok er det berre å 
klikke «Ny brukar», skrive inn fornamn og etternamn, og systemet ordnar resten – 
inkludert å sende ein SMS med brukarnamn og passord til den nye brukaren. 



• Delegering av administrasjon. Med dette systemet kan superbrukarar ved større 
avdelingar (skular, sjukeheimar o.l.) sjølve opprette, endre og fjerne brukarar. Dette fører 
både til mykje mindre trykk på IT, og også mykje mindre frustrasjonar i etatane. 

• Datakvalitet. Alle data som blir tasta inn, blir validert, slik at det t.d. ikkje går an å 
registrere to etternamn, norske mobilnummer med 9 teikn eller datamaskiner som ikkje 
passar SSIKT sin namnestandard. I tillegg går der automatiske jobbar kvar natt som m.a. 
sjekkar samtlege av dei rundt 11 000 brukarane som er registrert, og gir varsel dersom 
noko er feil. Dette fører til mindre frustrasjonar blant brukarar (mange har levd med 
småfeil i 10 år, som ikkje har blitt oppdaga før no), og mindre feil når desse dataane skal 
over i andre forsystem, som t.d. økonomisystem eller ei skyteneste for den saks skuld. 

. 
Hardware 
I 2015 vart fylgjande hardware montert og driftsett i driftsenteret: 

• To nye CheckPoint brannmurar som fører til redundant brannmurløysing. 
• Utviding av lagring og overgang frå Equologic til Compellent SAN 
• To nye NetScaler (redundans) 
• To nye WiFi-kontrollera (vi vekse) 
• Etablering av databasecluster (ein ny databaseserver + Enterprise-lisens) 
• Ny telefonsentral for IP-telefoni 
• Utskifting av vertsmaskiner som går av med pensjon. 

I tillegg vart dei siste Cisco 3750 kant-switchane montert og driftsett i dei kommunane dette 
ikkje var gjort tidlegare. 

Infrastruktur 
Arbeidet med fiber mellom Ulstein og Hareid kom i gang i løpet av hausten 2014 og Ulstein 
har no gjort sin del av jobben med fiber heilt fram til Rise. Arbeidet har tatt lenger tid enn 
føresett og fiberen blir sett i drift våren 2017. 

Ein god og stabil infrastruktur mellom kommunane vil verte ryggrada i samarbeidet i framtida, 
og ein betingelse for vidare utbygging av felles tenestetilbod til innbyggarar og næringsliv, 
samt effektiv samhandling mellom kommunane. Vanylven kommune bidreg med mykje 
infrastruktur til samarbeidet og dette er ein viktig årsak til at vi i dag har ein redundant 
fiberaksess til alle kommunane. 

 

Økonomi 
Budsjettrammene for investeringar og drift for SSIKT for 2016 var fylgjande: 

Investeringar:   6.995.000,- 

Dette skulle nyttast slik  

Investeringar Budsjett Rekneskap 
Maskinvare/nye lisensar - driftsenter 2 810 000,- 1392125,00 
QMS felles kartbase 1 180 000,- 994500,00 
Infrastruktur, wifi og nettverkskomp. 3 005 000,- 285180,00 



Sum 6 995 000,- 6 695000,- 
 

Som ein ser landa vi på eit underforbruk på om lag 300 000,- på investeringssida i 2016. 
Dette skuldast prosjekt som ikkje er sluttførte og desse midlane er overført til 2017. 

 

 

 

Drift    9.243.454,-  

 

Vedlagde rekneskapsoversikt viser eit overforbruk på drift på totalt kr 51 054,47 

 

Til slutt vil eg seie at vi så langt har etablert og drive driftssenteret effektivt og særs rimeleg 
for samarbeidskommunane om vi samaliknar oss med tilsvarande samarbeid.  

 

 

Hareid, 03. februar 2016 

 

 

Per Erik Akerjordet | IT-leiar 
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